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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem visszamenőleges hatállyal terjesztették ki a 
lakossági árakat az önkormányzati szociális bérlakásokban élőkre?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Baranyi Krisztina, a IX. kerület és Tóth József a XIII. kerület polgármestere még 2022. október
végén  jelezte,  hogy  az  önkormányzati  vagyonkezelő  cégek,  valamint  számos,  kerületi
önkormányzat  közvetlen  tulajdonában  álló  szociális  bérlakásra  nem  vonatkoznak  a  lakossági
energiaárak. Így éppen a legszerényebb körülmények között élőket sújtotta a legkeményebben a
kormány által bevezetett brutális rezsiemelés.

Németh Szilárd és  Láng Zsolt  2022.  november 21-én jelentette  be,  hogy a kormány augusztus
elsejei hatállyal visszamenőleg biztosítja az önkormányzati és állami tulajdonú, nem társasháznak
számító bérleményben élők teljes rezsicsökkentését is. A bejelentés szerint a rendelkezés több mint
1400 budapesti, valamint 532 honvédségi lakásban élő családnak biztosítja a kedvezményt.

Az ezt követően napvilágot látott  470/2022. (XI.  21.)  Korm. rendelet  azonban visszamenőleges
hatályt nem tartalmazott, amit az MVM is megerősített. Sőt, mivel a jogszabály szerint esetükben a
lakossági rezsiár csak 2023. január 1. napjától érvényesíthető, így a 2022. augusztus 1. és december
31. közötti időszakra az amúgy is legnehezebb helyzetben lévő családokat a gazdasági társaságokra
vonatkozó rezsiár terhelte, ami a korábbi költségek sokszorosára történő emelkedését jelenti. Így
bár  a  korábbi  rekordmagas  áremelésen  korrigáltak,  de  visszamenőlegesen  az  előzetes  ígérettel
szemben mégsem vonták azt vissza.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Mi változott azóta, hogy kormányzati szereplők visszamenőleges hatályú rezsicsökkentést ígértek
az ügyben érintett önkormányzati bérlakásokban élőknek?



 
2.  Miért  csak január  elsejei  hatállyal  vonatkozik a lakossági  rezsiár  az önkormányzati  szociális
bérlakásokra?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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